- ◎ 中国人文社会科学核心期刊扩展版
- ◎ 中国科技核心期刊(社会科学部分)
- ◎ 国家新闻出版广电总局学术期刊
- ◎ 人力资源和社会保障部学术期刊

幸福感与中国劳动力市场:近三十年的经验

全球数字平台劳动者就业研究



**CHINA LABOR** 

<sup>2019年第04期</sup> 总第424期

# 中國勞動(月刊) CHINA LABOR

2019年第04期 总第424期

# 目录

### 政策研究

05 以供给侧结构性改革为主线,推动家庭服务业新发展.....宋娟

### 劳动经济

16 幸福感与中国劳动力市场: 近三十年的经验王非
26 劳动关系影响企业绩效的直接效应与间接效应
——以民营企业为实证对象洪泸敏
47 劳动争议处理的调解机制及其影响因素分析嵇月婷 林国丽
59 美国工伤保险伤残待遇补偿水平的研究

### 国际前沿

#### 声明

本刊版权归《中国劳动》杂志社所有,转载、摘编须经本刊书面许可,并注明转摘自《中国劳动》。

本刊从未通过中介组稿,也没有与任何网站合作。如有作者收到用稿通知,请务必与本刊编辑部联系、核实。

72 全球数字平台劳动者就业研究

..........Janine Berg Marianne Furrer Ellie Harmon Uma Rani M Six Silberman 孟彤编译

### NO.04,2019

# CHINA LABOR

(Monthly)

## **Contents**

### Research on policies

05 Advancing a New Development of Domestic Services by Implementing

Supply-side Structural Reforms......SONG Juan

### Labor economics

16 Happiness Perceived by Chinese People and the Labor Market:

Experience over the Past Nearly 30 Years.....WANG Fei

26 Direct and Indirect Effects of Labor Relations on the

Enterprise Performance

--- Empirical Study on Private Enterprises......HONG Lu-min

47 Analysis on Mediation Mechanism of Labor Disputes

Resolution and its Factors.......JI Yue-ting, LIN Guo-li

59 A Study on the Determination Mechanism of Compensation for

Work-related Injury in the United States......MAO Ai-lin

#### Statement

The Periodical Office of the China Labor Magazine enjoys the copyright of the Publication. Any reprint should have the permission in a written form by the Office and short excerpts from them may be reproduced on condition that the source is indicated. The Office never commissions authors to write on given topics through a third party and engages with any websites. If authors receive a notice on soliciting contributions, please be sure to contact the Office to check.

### Topics in the world

72 A Study on Employment of Workers on Digital Labor Platforms in the World..............Janine Berg, Marianne Furrer, Ellie Harmon,
Uma Rani,M Six Silberman ,MENG Tong (Translator)



零售订阅:010-64915745

名:《中国劳动》杂志社

开 户 行:中国农业银行北京分行小营支行

号:11042601040000502

ISSN 1007 - 8746



人民币 定价: 10.00元